

Wenn der Newsletter nicht richtig dargestellt wird, klicken Sie [hier](#) für die PDF-Version.

If the Newsletter is not correctly displayed, please click [here](#) for the PDF version.

Graduate Research School

NEWSLETTER

09 | Dezember – December 2025

Folgen Sie uns auf [LinkedIn!](#)

Follow us on [LinkedIn!](#)



Liebe Kolleg*innen,

dies ist die letzte Ausgabe des GRS-Newsletters in diesem Jahr. Ich danke euch für euer Interesse an unseren Förder- und Qualifikationsangeboten. Für 2026 könnt ihr wieder Mobilitätszuschüsse beantragen. Das Kursangebot geben wir voraussichtlich im März 2026 bekannt.

Ich bin ab dem 5. Januar wieder vor Ort und werde dann Anfragen beantworten. Anträge auf unsere Mobilitätszuschüsse bewillige ich ab Januar so schnell wie möglich. Es kann im Moment einige Wochen dauern, bis man die Bewilligung erhält.

Ich wünsche euch erholsame Feiertage und alles Gute für 2026!

Herzliche Grüße,

Robert Rode
Graduate Research School

Dear colleagues,

This is the final edition of the GRS newsletter for this year. I appreciate your interest in our funding opportunities and events. Please note that you can now apply for mobility grants again in 2026. We expect to announce the new course programme in March 2026.

I will be back in the office starting January 5 to respond to your inquiries. Applications for our mobility grants will be processed as quickly as possible starting in January. Please be aware that it may take a few weeks to receive formal approval.

I wish you all a fantastic holiday season and all the best for 2026!

Best wishes,

Robert Rode
Graduate Research School

AKTUELLES

NEWS

<p>Neue Ausschreibung: Mobilitätszuschüsse 2026</p> <p>Auch in 2026 können wieder Mobilitätszuschüsse für Tagungsteilnahmen und Kurzforschungsaufenthalte beantragt werden.</p> <p><u>Wichtige Änderungen:</u></p> <p>Bitte verwenden Sie das neue Formular. Ferner bitten wir Postdocs auf die formalen Voraussetzungen für eine Förderung zu achten (bis zu 6 Jahre nach der Promotion).</p> <p>Anträge für Tagungsteilnahmen und Kurzforschungsaufenthalte in 2026 können zu folgenden Fristen eingereicht werden:</p> <ul style="list-style-type: none"> • 2. Februar 2026 • 27. April 2026 • 29. Juni 2026 • 28. September 2026 <p>Erfahren Sie mehr ...</p>	<p>Call for Applications GRS Mobility Grants 2026</p> <p>In 2025, you can again apply for mobility grants for conference attendance and short research stays.</p> <p><u>Important updates:</u></p> <p>Please use the new application form. Furthermore, we kindly ask postdoctoral researchers to note the formal eligibility requirements for funding (up to 6 years after completing their doctorate).</p> <p>Applications for conference participation and research stays in 2025 can be submitted by the following deadlines:</p> <ul style="list-style-type: none"> • 2 February 2026 • 27 April 2026 • 29 June 2026 • 28 September 2026 <p>More information ...</p>
---	---

IMPRESSUM

Herausgeber:

BTU Cottbus Senftenberg
Platz der Deutschen Einheit 1
03046 Cottbus

Für den Inhalt verantwortlich:

Robert Rode
Graduate Research School
T +49 (0)355 69 3479
E robert.rode@b-tu.de

Sie können jederzeit den GRS Newsletter ohne Angabe von Gründen abbestellen. Zum Abbestellen bitte [hier](#) klicken.
Die ausführlichen Datenschutzinformationen finden Sie auf: www.b-tu.de/datenschutz

You can unsubscribe the GRS Newsletter at any time without indicating the reason. To unsubscribe please click [here](#).
For more information about our data-protection policy please refer to our website: www.b-tu.de/en/privacy-policy